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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012 .

évi XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok

intézni a nemzétpolitikáért felel ős tárca nélküli miniszterhez, mint a tárgyban illetéke s

minisztérium irányítójáho z

„Mégis támogatja a Kormány Szász Jen őgyöngyhalász-stratégiáját? ”
címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az erdélyi Krónika néhány napja adott hírt arról, hogy Szász Jen ő pénznyelő

kamuintézete, a Nemzetstratégiai Kutatóintézet (NSKI) „megbízásából” sikerre l

kampányoltak a székelyföldi Hargita megye pedagógusai a Beszterce-Naszód megyei

Szentmátén annak érdekében, hogy az ottani nyolcadikos magyar gyermekek ne helyben ,

hanem székelyudvarhelyi iskolákban folytassák tanulmányaikat . A tudósítás szerint a

kampány elsősorban a román iskolákba készülő diákokat célozta, de „a felsorolt

kedvezmények azon szülőket is elgondolkodtatták, akik korábban a besztercei magyar

tagozatra készültek járatni csemetéiket .”

A helyi magyar közéletben jelentős felháborodást kiváltó NSKI-kampány hatására

így veszélybe került a besztercei Andrei Mureanu F őgimnázium magyar tagozata . Pedig e

tagozat adná a hosszú, sikeres és ezért példaértékű küzdelem után, idén ősszel induló önálló,



kizárólag magyar nyelven oktató Hunyadi János Gimnázium alapját, amelyre már a helyi

tanfelügyelőség és a városvezetés is rábólintott és csupán a helyi tanács zöld jelzésére vár .

Mint ismert : Szász Jenő a Nemzeti Összetartozás Bizottságának (NÖB) április 13- i

ülésén a szórvány magyarságának jövőjérő l azt mondta „a szórvány esetében azt gondolom,

hogy a dél-erdélyi vagy a Zsil-völgyi fiatalt Székelyföldön kell iskolába vinni – hogy konkré t

példát mondjak –, mert a Zsil völgyében nincs magyar jövő. (. . .) én a szórványból elvinném a

gyerekeket egy egészséges közösségbe.” A fenti mondatok Szász Jenő általa többször kifejtett

ún. „gyöngyhalász-stratégiájának” tömör megfogalmazásai, amelynek lényege, hogy a

szórvány tehetséges magyar gyermekeit a tömbterületeken kell oktatni . Az elmélet gyakorlat i

megvalósításával vannak, akik egyet értenek, de számosan tiltakoztak is . Az ellenzők szerint

ez alapjaiban fenyegetné már a szórványmagyarság középtávú fennmaradását is .

Ön például április 20-i miniszteri meghallgatásán a Nemzeti Összetartozá s

Bizottságában azt mondta ezzel kapcsolatban, hogy „nagyon kell figyelni, hogy nem lehet az t

csinálni, hogy a szórványból, hogy úgy mondjam, a használható embereket áthozzuk a tömbb e

vagy máshova, mert ezáltal a szórvány elhalását segítjük elő, és látni kell, hogy a

tömbmagyarság is akkor tud megmaradni, ha a szórvány magyarság is megmarad, mert ahol

szórvány van, az védi a tömböt is. Tehát nekünk nem arra kell törekedni, hogy feladjun k

nemzetrészeket, hanem arra, hogy megtartsunk nemzetrészeket” Ebbő l tehát az derül ki, hogy

Ön nem támogatja a Szász Jenő által képviselt álláspontot .

A fenti nyilvánvaló ellentmondás kapcsán kérdezem tehát Miniszter Urat :

A kormány utasítására bízott-e meg az NSKI Hargita megyei pedagógusokat azzal ,

hogy Berszterce-Naszód megyében kampányoljanak az ottani nyolcadikos gyerekek

székelyföldi továbbtanulása mellett? Ha nem így történt, akkor tudott-e egyáltalán a

kormány erről az akcióról? Ha tudott, akkor egyetértett-e vele?

Hogyan adhat a kormány (egyik) nemzetpolitikai tanácsadó szerveként a magát

„tudományos kutatóintézetként” definiáló NSKI bármire is megbízást? Része-e a

végrehajtó hatalomnak ma Magyarországon az NSKI ?

Mivel támogatta az NSKI a kampányt folytató Hargita megyei pedagógusokat ?

Kérem, az adatokról és a felmerülő költségekről pontosan, részletezve szíveskedjék

tájékoztatni !

Egyeztetett-e kampányáról bárkivel is helyben az NSKI? Ha igen, akkor pontosan

kikkel, mely szervezetekkel és személyekkel? Kik támogatták helyben ezt az akciót?



Hány olyan magyar tanulóról tudnak Beszterce-Naszód megyében, aki

Székelyföldön tervezi/fogja folytatni középiskolai tanulmányait? Hány ilyen diák volt

az NSKI kampányának indulása előtt?

A helyiek felháborodása ellenére folytatja-e a jövőben is az NSKI e kampányt és

támogatja-e ebben a Kormány ?

Budapest, 2015 . május 13 .

závay István

Országgyű lési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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